
Ügyszám:

JEGYZŐKÖNYV

Készült: Salföld Község Önkormányzata Képviselő-testülete 2008. december 5-én, 15,00 
órakor megtartott falugyűléssel egybekötött testületi üléséről.

Jelen vannak: Simonné Vitányi Mónika polgármester
Fábián Gusztáv alpolgármester
Mátraházi Zsuzsanna képviselő
Raffay Béla képviselő

Összesen: 4 testületi tag

Valamennyi napirendnél tanácskozási joggal jelen van:
Dr. Verbovszki Valéria körjegyző

Valamennyi napirendnél jelen van:
Bárány Gyula igazgatási ügyintéző
Molnár József Kővágóörs polgármestere

Lakosság részéről:
35 fő

Napirend megállapítása

Simonné Vitányi Mónika
Köszönti a megjelenteket. Megállapítja, hogy a képviselő-testület 4 tagja közül 4 fő jelen van, 
az  ülés  határozatképes,  azt  megnyitja.  A  kiküldött  napirendet  szeretné  egy  sürgősségi 
indítvánnyal kiegészíteni: 1. Jelzálogjog bejegyzés Előadó: Simonné Vitányi Mónika
Szavazásra teszi fel a kiküldött napirendet a sürgősségi indítvánnyal kiegészítve.
Megállapítja, hogy a képviselő-testület 4 igen szavazattal, ellenszavazat és tartózkodás nélkül 
a kiküldött napirendet a sürgősségi indítvánnyal  kiegészítve elfogadja, és meghozza alábbi 
határozatát: 

91/2008.(XII.05.) Kth. sz. határozat

Salföld Község Önkormányzata  Képviselő-testülete  2008. 
december  5-i  nyilvános  testületi  ülésének  napirendjét  az 
alábbiak szerint határozza meg: 

1. Jelzálogjog bejegyzés
    Előadó: Simonné Vitányi Mónika polgármester
2. Tájékoztató a körjegyzőség jogi helyzetéről
    Előadó: Simonné Vitányi Mónika polgármester
3. Falugondnok kinevezése
    Előadó: Simonné Vitányi Mónika polgármester



Napirend

1. Jelzálogjog bejegyzés
Előadó: Simonné Vitányi Mónika polgármester

Dr. Verbovszki Valéria
Mivel  a  képviselő-testület  döntött  arról,  hogy  a  likvidhitelét  meghosszabbítja,  illetve 
megemeli, amihez jelzálogjogot kell felajánlani. A jelzálogjog a 121/1 helyrajzi számú, illetve 
a 28 helyrajzi számú ingatlanra lenne bejegyezve. Ehhez kellene a testületnek hozzájárulnia.

Simonné Vitányi Mónika
Még mindig úgy áll  az önkormányzat,  hogy nem kellett  a hitelből  felhasználni  semmit,  a 
teljes keretösszeg benne van. Ezt minden évben meg kell hosszabbítani. 

Raffay Béla
Ha valaki nem értené, ez az összeg a rendelkezésükre áll, de nem nyúltak hozzá.

Mátraházi Zsuzsanna
Tartózkodni fog, mégpedig azért, mert annak idején az összeg megemelésénél is tartózkodott, 
mert  a  folytatását  támogatta  volna,  de az emelését  nem.  Emiatt  tartózkodik,  következetes 
embernek tartja magát. 

Simonné Vitányi Mónika
Ez az összeg tulajdonképpen egy biztonsági tartalék, ha bármi beütne, akkor lehessen mihez 
nyúlni. 

Deákné Sabján Éva
A kocsit nem ebből kell kifizetni, ugye?

Raffay Béla
Nem, azt az állam adja. 

Simonné Vitányi Mónika
Ismerteti  a  határozati  javaslatot:  Salföld  Község  Önkormányzata  Képviselő-testülete 
hozzájárul ahhoz, hogy a Salföld 121/1 helyrajzi számú beépítetlen terület megnevezésű és a 
28  helyrajzi  számú  orvosi  rendelő  megnevezésű  ingatlanokra  a  Balatonfelvidéki 
Takarékszövetkezet keretbiztosítéki jelzálogjogot jegyezzen be. 
Szavazásra teszi fel az ismertetett határozati javaslatot. 
Megállapítja, hogy a képviselő-testület 3 igen szavazattal, ellenszavazat nélkül, 1 tartózkodás 
mellett az ismertetett határozati javaslatot elfogadja, és meghozza alábbi határozatát: 

92/2008.(XII.05.) Kth. sz. határozat

Salföld  Község  Önkormányzata  Képviselő-testülete 
hozzájárul  ahhoz,  hogy  a  Salföld  121/1  helyrajzi  számú 
beépítetlen  terület  megnevezésű  és  a  28  helyrajzi  számú 
orvosi  rendelő  megnevezésű  ingatlanokra  a 
Balatonfelvidéki  Takarékszövetkezet  keretbiztosítéki 
jelzálogjogot jegyezzen be. 



2. Tájékoztató a körjegyzőség jogi helyzetéről
    Előadó: Simonné Vitányi Mónika polgármester

Simonné Vitányi Mónika
Salföld körjegyzőséget hozott létre Kővágóörssel, amit azonban a Közép-dunántúli Regionális 
Közigazgatási Hivatal megfellebbezett, bíróságra került az ügy, és döntés is született, aminek 
a  végeredménye  az,  hogy a körjegyzőséget  meg kell  szüntetni.  Szeretné elmondani,  hogy 
vannak olyan dolgok, amit az ítéletnél nem vettek figyelembe a bíróságon. A testület  úgy 
határozott,  hogy  mindenképpen  tovább  fogja  vinni  az  ügyet.  Attól  függetlenül,  hogy 
megpróbálnak  valamit  kiokoskodni,  hogy hogyan  lehetne  továbbra  is  együtt,  törvényesen 
működni,  a  Legfelsőbb  Bíróságon  felülvizsgálatot  fognak  kérni.  Egy  dolgot  szeretne  az 
ítéletből  idézni:  „az  alperes  képviselő-testülete  2007.  október  31-én,  a  másik  alperes 
képviselő-testülete  2007.  október  13-án  hozta  meg  azt  a  döntést,  hogy  a  törvényességi 
felhívásban  foglaltakkal  nem  ért  egyet.  A  felperes  keresetlevelét  2007.  december  3-án 
érkeztette a Fejér Megyei Bíróság. Az iktatóbélyegző szerint a keresetlevél postán érkezett, de 
a küldeményt tartalmazó boríték sem az iratanyagban, sem a lajstromirodában nem lelhető fel. 
A 2007. évben december 3-a hétfői nap volt. A postai küldeményt tehát felperesnek legkésőbb 
a hivatal ideje szerint november 30-án pénteken postára kellett adnia.” Ami érdekes még az 
ügyben az, hogy a közigazgatási hivatalnak 30 napon belül kellett volna intézkednie. Nem 
találják  sem  a  borítékot,  sem  pedig  a  feladóvevényt,  amivel  igazolni  tudnák,  hogy  a 
közigazgatási hivatal határidőn belül feladta a fellebbezést, de a bíróságon 4-én iktatták, tehát 
ha a közigazgatási hivatal képviselője reggel vitte be az anyagot a bíróságra, akkor elkésett a 
fellebbezés.  Ez azt jelentené,  hogy a hiba miatt  a bíróságon meg lehetett  volna szüntetni, 
törvénytelenül  működnének  a  továbbiakban,  de  emiatt  a  hiba  miatt  mégis  törvényesen, 
megkaphatnák az a körjegyzőségi normatívát is, amit a többi 72 ilyen törvénytelenül működő 
körjegyzőség  is,  ami  jelenleg  működik  az  országban.  Jelenleg  Magyarországon  72  olyan 
körjegyzőség  működik,  ahol  a  községek  nem határosak  egymással.  A  körjegyző  asszony 
elkészített  egy  forgatókönyvet,  amit  dr.  Cseh  Tamás  a  Közép-dunántúli  Regionális 
Közigazgatási Hivatal főosztályvezetőjével egyeztettek, és kaptak egy szakmai állásfoglalást, 
ami  szerint  létrehozhatnak  egy  hatósági  igazgatási  társulást.  Ezt  a  szakmai  állásfoglalást 
szeretné  ismertetni.  (a  szakmai  állásfoglalás  a  jegyzőkönyv  mellékletét  képezi.)  Kérdés  a 
napirenddel kapcsolatban? 

Raffay Béla
Érdekes, hogy a levél végén szerepel, hogy szakmai álláspontunk kötelező jogi erővel nem 
rendelkező tájékoztatás.

Dr. Verbovszki Valéria
Ez egy formula, amit mindig be kell írni.

Raffay Béla
Az lehet, de a közigazgatási hivatal eddig mindig úgy viselkedett, mintha kötelező lenne, amit 
ők mondanak. 

Mátraházi Zsuzsanna
Az elején írja, hogy nem lehet törvényes utat megjelölni. A törvényeshez legközelebb álló utat 
jelöli meg. 



Fábián Gusztáv
Változatlanul híve a Kővágóörssel közös körjegyzőségnek. Sajnálatos módon ez elsejétől csak 
társulás lesz. Változatlanul szeretné azt is, hogy az Országgyűlés majdan szabad utat enged a 
két községnek, hogy körjegyzőséget hozzanak létre. 

Raffay Béla
Szintén  változatlanul  híve  annak,  hogy  Kővágóörssel  alakítsanak  körjegyzőséget,  mivel 
sokkal  jobban működik,  mint  az  ábrahámhegyi.  Ez  a  falu  képén is  meglátszik,  és  sokkal 
olcsóbb a falunak. Három év alatt 14 millió forintot spóroltak volna ezzel. Sajnos egyesek 
megfúrták, de a Legfelsőbb Bíróság még a javukra dönthet. 

Petrovics László 
Mit ért azon, hogy egyesek megfúrták?

Raffay Béla
Igazából két ember nyújtott be olyan törvényességi óvást, amit kénytelen volt a közigazgatási 
hivatal figyelembe venni. Az egyik Soltész Attila volt, a volt jegyzőjük, aki ugyan megígérte, 
hogy  nem  tesz  majd  akadályt  az  elválás  elé,  a  másik  pedig,  Mátraházi  Zsuzsanna 
képviselőtársuk, akiről nem érti, hogy miért Ábrahámhegy érdekeit tartja szem előtt Salföld 
helyett. 

Mátraházi Zsuzsanna
Nem Ábrahámhegy vagy Salföld érdekeit kell szem előtt tartani, hanem a törvényességet. Az 
első pillanattól tudták, hogy a törvényekkel szemben hozták létre ezt a körjegyzőséget. Ha 
várnak  az  országgyűlési  határozatra,  azt  ki  kellett  volna  várni.  Végig  ezt  az  álláspontot 
képviselte, mert így csak veszítettek.

Kuti Mária
2007. június 28-án volt egy közös képviselő-testületi ülés, ahol elhangzott, hogy ha nem tud 
létrejönni a közös körjegyzőség, akkor minden megy tovább a régiben. Nem éri a falut anyagi 
hátrány, sem presztízsveszteség. Ezt az egyik képviselő mondta el. Ezt úgy értelmezi, hogy 
továbbra is Ábrahámheggyel maradnak közös körjegyzőségben. Ha valakit érdekel, akkor az 
interneten  elolvashatja  a  jegyzőkönyvet.  Utána  telt-múlt  az  idő,  vártak,  kérdezősködtek, 
tájékozódtak,  de csak hallgatás volt a válasz. Sajnos olyan is elhangzott  többször, pletyka 
szinten, áttételesen, hogy vannak más községek is hasonló cipőben, azaz, hogy nem határosak, 
mert ennek a körjegyzőség létrejöttének egyetlen egy akadálya volt, az, hogy nem volt közös 
határuk.  Első  alkalommal  úgy  tájékoztatták  őket,  hogy  van  közös  határuk,  aztán  később 
kiderült, hogy nincs, de területcserével majd megoldják a közös határt. Erre időt is kapott az 
önkormányzat – fél évet -, hogy megoldja. Az első kérdése az, hogy miért nem jött létre a 
területcsere. A már említett testületi ülésen a képviselő asszony megfogalmazta fenntartásait, 
és nemmel szavazott. Tessék elolvasni őt. Nem a csatlakozással volt problémája, hanem az 
előkészítetlenséggel, a bizonytalan pénzügyi hitegetésekkel. Akkor még arról volt szó, hogy 0 
forintba kerül a körjegyzőség majd Salföldnek. Most meg olyanokat hallanak, hogy 1,350 M 
forint az éves hozzájárulás a körjegyzőséghez. Ez jobb, mint a 2,7 M forint, az természetes. 
Nem éppen egy európai kultúrkörre jellemző magatartás volt az a testület részéről, ahogyan 
leváltak Ábrahámhegytől. Ezek voltak a Zsuzsának a problémái, egyéb nem. 

Simonné Vitányi Mónika
A  területcserével  kapcsolatban  folytattak  tárgyalásokat  Kékkúttal  és  Ábrahámheggyel  is. 
Kékkút elzárkózott előle, mert az ingatlantulajdonosokat is érintette volna a dolog, de ezt nem 



szerették  volna.  Ábrahámheggyel  is  ugyanez  volt  a  helyzet.  Végül  találtak  egy  olyan 
megoldást, ami senkinek az érdekeit nem sértette volna: a Burnót-patakot átlósan megfelezték 
volna, és akkor két helyrajzi számot kapott volna a Burnót-patak, a négy település egy ponton 
találkozott  volna,  mindenki  mindenkivel  szomszédos lett  volna,  tehát a jövőben bármikor, 
bárki, bárkihez csatlakozhatott volna. Ebbe Ábrahámhegy nem ment bele. 4 tartózkodás, 2 
nem mellett  az  ötletet  leszavazta.  Még  egyszer  próbált  az  ábrahámhegyi  polgármesterrel 
tárgyalni,  pont a bírósági tárgyalás  után, de azt mondta,  hogy ebbe ők semmiképpen nem 
mennek bele. Amit még hozzátenne ehhez az, hogy a közigazgatási hivatal is azt mondta, 
hogy olyant  még nem látott,  hogy területcserét  ajánlanak fel,  ráadásul  olyan feltételekkel, 
hogy mindenkinek- az építéshatóságnak, nemzeti parknak, földhivatal stb. – is megfelel, és ne 
menjenek  bele.  Ezzel  nem tudnak  mit  kezdeni,  ugyanis  ez  az  ő  hatáskörük,  mondhatnak 
nyugodtan  nemet,  hiába  az  állam  tulajdona,  hiába  járult  hozzá  mindenki  más,  ők  így 
döntöttek. A területcseréről ennyit tudna mondani. A megállapodásban az volt benne, hogy 
amíg a körjegyzőség megkapja az állami normatívát a körjegyzőség működéséhez, ami évi 
4,4  M,  addig  Salföld  nem  fizet,  amint  kimondják  azt,  hogy  mégsem  lehetnek 
körjegyzőségben, akkortól kell fizetni. Salföld nem fizetett eddig egy fityinget sem, tehát 0 
forintot fizettek. Ez így van. 

Kuti Mária
Akkor ezentúl fizetni kell?

Simonné Vitányi Mónika
Valószínűleg igen. 

Kuti Mária
Az önkormányzati miniszter nyilatkozatából tudja, hogy ebben az évben összehozzák az új 
önkormányzati  törvényt,  ahol  lesz  egy olyan  javaslat,  hogy ne  egy-kettő,  hanem négy-öt 
település hozzon létre közös körjegyzőséget, és akkor talán jobb helyzetben lesznek, de mivel 
2/3-os törvény, nem biztos, hogy meg fogják szavazni. Reménykedjenek. Ők azért aggódnak 
egy páran, hogy ennek az anyagi hogyan fog elrendeződni. Ha Salföld saját polgármesteri 
hivatalt  hoz  létre,  akkor  jegyzőt  kell  alkalmazni,  adóst,  szociális  ügyintézőt,  pénzügyi 
ügyintézőt.  Felteszi  azt  a  kérdést  is,  hogy  azokat  az  iratokat,  amik  ezzel  kapcsolatban 
keletkeznek, vagy a régebbi iratokat hol fogják tárolni, illetve ez az egész hogyan bonyolódik 
le?  Ennek  biztosan  lesznek  anyagi  vonzatai  is.  Végül  tudja,  hogy lesz  a  busz  ügy,  de  a 
csatlakozási szerződéskor személyesen kérte, hogy a két önkormányzat tárgyaljon a volánnal, 
hogy  legyen  valamilyen  módon  Kővágóörs  busszal  megközelíthető  Salföldről,  mert 
állampolgári joga, hogy, ha nincs autója, akkor ne gyalog kelljen elmennie Kővágóörsre 7-8 
kilométert. 

Raffay Béla
Erre  jelent  megoldást  a  kisbusz,  továbbá  minden  szerdán  két  órás  fogadóórát  tartanak  a 
körjegyzőség dolgozói Salföldön. 

Kuti Mária
Erre csak annyit  tud mondani, hogy Salföld most már ott tart, hogy csak szerdán lehetnek 
betegek, szerdán lehet csak ügyfélfogadásra. Jó, megoldották, rendben van, de akkor is elég 
nagy hátrány a  községnek,  hogy ha egy ügye  keletkezik,  akkor  autóval  kell  átmennie.  A 
fogorvosuk Badacsonytomajon van, az orvos, a körjegyzőség Kővágóörsön, az építéshatósági 
ügyeket csak Tapolcán intézhetik, továbbá nincs boltjuk és kocsmájuk. Van elég problémájuk. 



Simonné Vitányi Mónika
Reméli,  hogy a  falugondnoki  busz,  ezeket  a  problémákat  megoldja.  A  jegyzőasszonyhoz 
pedig nem csak szerdán lehet menni, a több napon Kővágóörsre akármikor el lehet menni, de 
azt érti, hogy az átjárás szempontjából nehéz dolog. 

Fábián Gusztáv
Az európai kultúrkör megjegyzésre szeretne referálni azzal,  hogy van olyan, hogy európai 
kultúrkör, csak az önkormányzati  testület  nem az európai kultúrkör alapján dönt, hanem a 
magyar jogállam szabályai szerint, ami szerint bármikor válthatnak, alakíthatnak jegyzőséget 
és  ezt  a  testület  hozhatja  meg,  nem kötelessége  falufórumot  összehívni,  ehhez  képest  ők 
összehívtak  egy falufórumot,  ahol  14  voltak  itt.  Akkor  volt  egy  rögtönzött  közvélemény 
kutatás,  ahol  gyakorlatilag  mindenki  megszavazta  ezt  a  körjegyzőséget.  Még  egyszer 
hangsúlyozza azonban, hogy az önkormányzatnak nem kötelessége figyelembe venni a falu 
véleményét.  Személy  szerint  neki  már  nem  volt  megfelelő  a  körjegyzőség  munkája,  a 
körjegyzőség egy szolgáltatás, aminek akkoriban elég borsos ára volt,  és ha soha egyetlen 
hiba nem lett volna a körjegyzőség munkájában, de felmerül egy olyan ajánlat, hogy 2,7 M 
forintot  spórolhatnak,  miközben  nullszaldós  a  költségvetés,  akkor  is  elválik  az  egyik 
körjegyzőségtől, és átmegy a másikhoz felvállalva a felmerülő problémákat, mert a község 
anyagi helyzetét szem előtt kell tartania.

Petrovics László
De az érvényben lévő magyar és európai törvények szerint. 

Simonné Vitányi Mónika
Megadja a szót Simon Mihálynak.

Simon Mihály
Kéri, hogy szó szerint legyen a jegyzőkönyvben az, amit most mond. Először is Mátraházi 
Zsuzsanna képviselő asszonyhoz lenne egy kérdése. Kéri, hogy nyilatkozzon a falugyűlésen, 
hogyan látja a salföldi önkormányzat működését?

Mátraházi Zsuzsanna
Erről órákat lehetne előadást tartani. Konkrét kérdés kér.

Simon Mihály
Milyen a testülettel való viszonya?

Mátraházi Zsuzsanna
Visszafordítaná a kérdést, milyen a testületnek a vele való viszonya. Egy példát mondana: pl. 
az  előző  ülésen  megbeszélték,  hogy falugyűlés  lesz,  de  erről  nem kapott  értesítést  annak 
ellenére  sem,  hogy  e-mail-en  kérdeztem,  hogy  valóban  a  mai  napon  lesz-e,  és  valóban 
háromkor. A hét elején volt egy közös testületi ülés, amiről aznap este kapta meg az értesítést, 
amikor az ülés délután egy órakor lett volna. 

Simon Mihály
Miért van az, hogy az üléseken vagy tartózkodik, vagy a másik három képviselővel szemben 
szavaz? 

Mátraházi Zsuzsanna
Más a véleménye. 



Simon Mihály 
Miért van az, hogy olyan sokat hiányzik a testületi ülésekről, illetve a rendkívüli üléseken 
nincs itt?

Mátraházi Zsuzsanna 
Azért, mert nem kap értesítést róla. 

Simon Mihály
Kéri, hogy a jegyző asszony válaszoljon erre. Valóban nem kap a képviselő-asszony értesítést 
az ülésekről? 

Dr. Verbovszki Valéria
Ez nem igaz,  mert  a képviselő-asszonynak e-mailen  és  postán is  elküldik  a meghívót,  az 
anyagot. 

Mátraházi Zsuzsanna
Éppen a múltkori ülésen beszéltek arról, hogy postán nem is igényli a dolgot, csak egy e-mailt  
kér,  és  ha  egy e-mail-lel  válaszol,  akkor  megkapta.  Most,  ha  jól  emlékszik  kedden vagy 
szerdán írt egy e-mailt, hogy pénteken egykor vagy háromkor lesz-e a falugyűlés, választ nem 
kapott rá. Meg kellene nézni az e-maileket, ha most nyomozni akarnak, mert ha hozzá nem 
érkezett  meg,  és abban maradtak,  hogy válaszol  rá,  ha megkapta,  csak azért,  hogy biztos 
legyen, hogy megkapta, ha nem érkezik egy viszontválasz, akkor meg kellene ereszteni egy 
telefont szerinte.

Simon Mihály
Megérti azt, hogy nehéz leutazni ide kétszáz kilométerről ezekre a testületi ülésekre, sokba is 
kerül,  de  amikor  vállalta  ezt,  tisztában  volt  azzal,  hogy  hiába  salföldi  állandó  lakos,  de 
Budapesten él, és vonattal négy óra az út, kocsival két és fél. 

Mátraházi Zsuzsanna
Kétlaki, nem budapesti vagy salföldi, nem mondta egy szóval sem, hogy sokba kerül, vagy a 
terhére van. Ő vállalta ezt a feladatot, és jön, amikor megfelelő időpontban értesül a dologról. 

Simon Mihály
Az önkormányzat részéről erről mit tudnak mondani?

Simonné Vitányi Mónika
Csak annyit szeretne ehhez hozzátenni, hogy idén 13 testületi ülésük volt, abból 4 rendkívüli 
és három rendes ülésen nem volt  a képviselő-asszony.  Ők az értesítéseket  elküldik,  az e-
mailjei  megvannak,  de  ezentúl  ajánlva,  tértivevénnyel  fogják  kiküldeni  az  anyagot.  A 
rendkívüli ülést telefonon, akár egy órán belülre is össze lehet hívni. 

Dr. Verbovszki Valéria
Szeretne hozzászólni, mivel érintve érzi magát. Mégis csak nyitva maradt az a kérdés, hogy 
elküldik-e vagy sem. Természetesen minden esetben elküldik a meghívót. Volt olyan eset, 
hogy  a  képviselő-asszony  olyan  e-mail  címet  adott  meg,  ami  nem  működött.  Ez  elég 
bonyolult, mert egyszer csak postán kell küldeni, aztán csak e-mailen, úgyhogy most ráálltak 
arra a rendszerre, hogy e-mailen is, illetve postán is kiküldik az anyagot. Most azt mondta a 
képviselő asszony, hogy neki ne küldjék postán. Azt el tudják képzelni Önök is, hogy egy 



előterjesztést  csak  postán  tudják  elküldeni,  maximum  a  meghívót  vagy  a  saját  készítésű 
előterjesztéseket tudják elküldeni e-mailen.  Vannak azonban olyan kapcsolódó anyagok is, 
amik postán érkeznek az önkormányzathoz. Ezeket csak postai úton tudják kikézbesíteni. A 
tisztázás  végett  a  jövő  héten  kinyomtatja  az  összes  e-mailt,  amivel  a  képviselő-asszonyt 
tájékoztatták a testületi ülések időpontjáról. Ha jól tudja, akkor e-mailen még a polgármester 
asszonnyal  is  levelezik,  napi  kapcsolatban  van.  Ilyen  hibákat  nem  követnek  el,  hiszen 
gyakorló  közigazgatási  szakemberek,  akik  nem  egy  testületi  ülést  már  összehívtak  az 
életükben. 

Simon Mihály
Tudomása szerint lemondott a tiszteletdíjáról. Ez egy nemes gesztus volt, de még nemesebb 
gesztus lenne, ha lemondana a képviselőségéről is, hiszen azt látja, illetve bizonyított tény, 
hogy ezzel a képviselő-testülettel nem tud harmonikusan együttműködni. 

Mátraházi Zsuzsanna
Nem azért  választották  meg,  hogy a képviselő-testülettel  legyen  egy véleményen,  hanem, 
hogy a maga, illetve a falu lakóinak véleményét próbálja meg képviselni. 

Simon Mihály
Amikor Baló István volt a polgármester, ugyanezt a problémát már felvetette. Budapestről 
nem lehet lejárni ide, nem tudja kézben tartani a falut. A képviselő asszony sem tud itt lenni 
az üléseken, nem tud aktívan részt venni a falu munkájában. Amikor viszont itt van, akkor azt 
tapasztalta, hogy teljesen szembehelyezkedik a másik három képviselővel. 

Simonné Vitányi Mónika
Megadja a szót Sabján Évának. 

Deákné Sabján Éva
A képviselő-testület meg sem tudott volna alakulni, ha a Mátraházi Zsuzsa nem jelentkezik, 
mert  nem  is  volt  több  jelentkező.  A  képviselő-testület  a  falut  kell,  hogy  szolgálja,  az 
embereket, őket, és nem fordítva. Úgy tudja, hogy mindenkinek, mert állítólag demokráciában 
élnek, még ha az MSZP is van hatalmon, akkor is kedves polgármester asszony, így mindenki 
elmondhatja  a  véleményét,  és nem lehet  a kedves férjurának ilyen  dolgokat  mondani.  Ők 
pedig támogatják, mondjon le a képviselő asszony, de Önökkel együtt és legyen új választás. 
Igen? Ki támogatja? Tegye fel az a kezét! Nem kell félni! Demokrácia van! 

Simonné Vitányi Mónika
Mindig, minden ülésen elmondhatta a véleményét. Annyit kért, hogy hallgassák meg egymást. 

Fábián Gusztáv
Egyetért  a javaslattal.  Bármikor szavazhatnak arról, hogy feloszlassa-e a testület  önmagát. 
Nem érti a logikát egyébként. Simon Mihály felszólalásának azon részével, amely kritikával 
érinti  a képviselő asszonyt,  egyetért,  de azzal,  hogy folyamatosan felszólítják lemondásra, 
nem ért egyet.  Nem ért továbbá azzal sem egyet, hogy miután kétségeiknek adnak hangot,  
más meg felszólítja az egész testületet arra, hogy mondjon le. Rendben van.

Deákné Sabján Éva
Nincs is más jogilag!!!



Fábián Gusztáv
Javasolja  a  képviselő  asszonynak,  hogy  szavazzanak  arról,  hogy  a  testület  mondja  fel 
működését. 

Dr. Verbovszki Valéria
Két dologról szeretné tájékoztatni a testületet. Az egyik a feloszlatás kérdés, a másik pedig az 
elhangzott államigazgatási ügyek intézése hogyan folyik majd, amikor önálló polgármesteri 
hivatalokat hoznak létre a községek. A két település hatósági, igazgatási társulást hoz létre. 
Ami azt jelent, hogy az államigazgatási ügyeket továbbra is a kővágóörsi hivatal  dolgozói 
látnák  el,  nem  is  működne  Salföldön  hivatal,  a  szervezeti  felállás  tehát  ugyanaz  lenne, 
továbbra is lenne Salföldön lenne az ügyfélfogadás, és valószínűsíti, hogy amikor meglesz a 
kisbusz,  akkor  könnyebbé  válik  a  Kővágóörsre  történő  átjutás  azoknak,  akiknek  nincs 
autójuk. Ebbe a hatósági igazgatási  társulásos verzióba egyezett  bele a minisztérium,  és a 
minisztériumon keresztül a regionális közigazgatási hivatal és rajtuk keresztül a veszprémi 
közigazgatási hivatal is. Elég nagy előkészítő munkát igényelt mindez. Próbáltak megfelelni a 
jogi  előírásoknak,  és  mint  azt  a  polgármester  asszony  is  felolvasta,  valóban  a 
működőképesség fenntartása érdekében történt az, hogy adtak nekik egy kis időt január 1-ig, 
hogy ezeket  a  jogi,  szervezeti  kérdéseket  meg  tudják  oldani,  hiszen  különböző határidők 
vannak, és a körjegyzőt is fel kell menteni, jegyzőt kell választani. Ha egy személyes dolgot is 
elmondhat, öt éve dolgozik Kővágóörsön, és ez idő alatt ez a harmadik pályázat, amit be kell 
nyújtania. Az ő helyzete sem túl könnyű. Ez az együttműködés számukra nagyon jól sikerült,  
nagyon szívesen intézték a salföldi lakosok ügyeit, és nagyon reméli, hogy ez a jó kapcsolat a 
továbbiakban  is  megvalósul,  mert,  ahogy  többször  is  elhangzott,  a  jó  együttműködés 
eredménye látható az utcán. A dolgozóik sokszor átjöttek ide, sokat dolgoztak itt, ami nem 
annyira látható az a közigazgatási tevékenység Kővágóörsön, amit kollégáival oldottak meg, 
és azt mondja, hogy ez egy plusz feladat volt mindenkinek, senkinek nem lett tőle több a 
fizetése, illetve az övé a körjegyzőségi pótlékkal, de az nem egy jelentős összeg. A kollégái 
önzetlenül végezték ezt a munkát. Nem volt egyszerű ez az év a bírósági tárgyalások miatt, 
hiszen ők járkáltak oda, ők szembesültek ezzel a negatív döntéssel, ők reménykedtek abban 
tavaly  december  17-én  a  tévé  előtt  ülve,  hogy  az  Országgyűlés  elfogadja-e  a 
törvénymódosítást.  Járkáltak  annak  érdekében,  hogy  a  területcsere  vagy  a  közigazgatási 
határmódosítás létrejöjjön. Azt szeretné mondani, hogy nagyon sokat dolgoztak, és nagyon 
sok  energiát  belefektettek  abba,   hogy  ez  a  körjegyzőség  létrejöjjön  és  működjön,  és 
reménykedik abban, hogy törvényesen tudnak majd működni,  mert más lehetőségük nincs, 
csak az Országgyűlés  pozitív  döntése.  Szeretné  elmondani,  hogy ez egy precedens értékű 
bírósági döntés volt,  hiszen ilyen  az országban eddig még nem történt.  Sok körjegyzőség 
működik úgy, hogy nem határosak egymással, efelett elnéztek, sajnos náluk ez nem történt 
meg. Annak idején, amikor leültek, még nem tudta, hogy nem határos a két község, amikor a 
határozatot meghozták a testületek. Utána derült ki, utána szembesültek azzal, hogy valóban 
270 m a  Burnót  pataknál  elválasztja  a  két  községet.  A feloszlatással  kapcsolatban  annyit 
szeretne mondani, hogy a képviselő-testület kimondhatja név szerinti szavazással, minősített 
többséggel. A szavazás költségeit viszont az önkormányzat viseli, az állam ebben az esetben 
semmiféle  anyagi  támogatást  nem ad hozzá.  Ha tehát  feloszlatásáról  döntene a képviselő-
testület, akkor ez anyagilag a költségvetést megterhelné. Köszöni a figyelmet. 

Mátraházi Zsuzsanna
Több dologra is szeretne reagálni  ezzel  kapcsolatban.  Nagyon sokszor elhangzik az,  hogy 
hetvenkét körjegyzőség működik, ahol a települések nem határosak. Veszprém megyében tud 
néhányról, de ott mindenhol megoldották ezt a problémát. Területcserével valamilyen módon 
határossá váltak. A többiről nem tud. A feloszlatással kapcsolatban azt szeretné elmondani, 



hogy érzékel valamit, és egyetért az alpolgármester úrral, hogy tegyék ezt fel szavazásra, mert 
azt hiszi, hogy az ő felszólítása révén, kibukkant valami lappangó dolog, ami valószínűleg 
benne van a falu közösségében. A harmadik dolog az, hogy 500 lélek alatti településeken nem 
kell nagy cécót csinálni egy választásból, meg lehet oldani sokkal egyszerűbben. 

Dr. Verbovszki Valéria
Ugyanaz  a  választási  törvény  vonatkozik  a  hatvan  állandó  lakosú  községre,  mint  az 
ötvenezres nagyvárosra, csak más a szavazási módszer.  

Mátraházi Zsuzsanna
Nem az vonatkozik tehát rá, ami a helyi népszavazásra, amit meg lehet oldani egy falugyűlés 
keretében is?

Dr. Verbovszki Valéria
Egy polgármester, illetve képviselő-testület választása nem helyi népszavazás.

Mátraházi Zsuzsanna
Tehát nem ugyanaz a törvény vonatkozik rá, mint a helyi népszavazásra?

Dr. Verbovszki Valéria
Nem.

Simonné Vitányi Mónika
Ezzel kapcsolatban hozzátennivalója valakinek? 

Kuti Mária
Ha  a  közös  társulás  létrejön,  akkor  annak  egy  jegyzője  és  a  közigazgatási  beosztásban 
lévőkből is egy közös lesz?

Simonné Vitányi Mónika
Nem kell egy saját jegyzőt állásban tartani Salföldön, hanem megbízási szerződés alapján a 
kővágóörsi jegyző elláthatja ezeket a feladatokat. 

Dr. Verbovszki Valéria
Nem megbízással, hanem közszolgálati jogviszony létesítésével láthatja el a jegyző az itteni 
feladatokat is. A lényeg az, hogy a két község polgármesteri hivatalt hoz létre. Úgy tervezi, 
hogy mivel a határnapok nagyon sűrűek, ezért jövő szerdán tartsanak egy együttes ülést a 
kővágóörsi  képviselő-testülettel,  és  döntsenek  ezekről  a  kérdésekről.  A  két  testületnek 
polgármesteri hivatalokat kell létrehoznia. Polgármesteri hivatal nem működhet jegyző nélkül. 
A jegyzői  pályázatokat  mindkét  esetben ki  kell  írni.  A jegyzőt  lehet  részmunkaidőben  is 
alkalmazni, illetve úgy is, hogy heti 10 órában. 

Simonné Vitányi Mónika
Két önálló polgármesteri hivatalt kell tehát létrehozni, és ahhoz, hogy legyenek, akik ellátják 
a feladatokat hoznák létre a hatósági igazgatási társulást. 

Kuti Mária
Pontosítja a kérdést. Egy közös jegyzőjük lesz, vagy mindkét község kiír külön-külön jegyzői 
pályázatot. És előfordulhat az az eset, hogy külön-külön egy-egy jegyzőjük van. 



Dr. Verbovszki Valéria
Mind  két  helyen  ki  kell  írni  a  jegyzői  pályázatot.  Mondjuk  kinevezik  őt  Kővágóörsön. 
Salföldön  is  ki  kell  tehát  írni  a  pályázatot.  Addig,  amíg  Salföld  nem  választ  jegyzőt, 
helyettesítés  céljából  megbízhat  egy  másik  jegyzőt,  részmunkaidőben.  Salföld  tehát 
eldöntheti,  hogy addig, amíg nem tud jegyzőt választani, kit szeretne helyettesként, mert a 
munkának mennie kell. 

Kuti Mária
Nem kapott  még mindig választ.  Azt kérdezte,  hogy ha a két község két  pályázatot  ír  ki 
külön-külön.  Salföld  x.y-t  nevezi  ki  jegyzőnek,  Kővágóörs  pedig  z.p-t.  Ez  így fog  akkor 
működni?

Raffay Béla
Az is elképzelhető, hogy egy jegyző pályáz mind a két helyre, és mind a két helyen ugyanazt  
választják. Nem hülyék, nem akarnak még öt jegyzőt. 

Dr. Verbovszki Valéria
Egy jegyző két helyre nem pályázhat be. Elmondja általánosságban, mert nem szeretné, ha ez 
az  ő  szájából  hangzana  el.  Ha  a  képviselő-testület  kiírja  a  jegyzői  pályázatot, 
eredménytelennek nyilvánítja, de valószínűbb, hogy nem pályázik senki, mert heti két órában 
nem szívesen pályáznak, és őt megbízzák, hogy helyettesítés céljából Salföldön is lássa el a 
feladatokat. Gyakorlatilag tehát ugyanaz a helyzet maradna. 

Fábián Gusztáv
A távolság miatti felszólaláshoz fűzné hozzá, hogy az Ábrahámhegy-Balatonrendes-Salföld 
Körjegyzősége  két  kilométerre  volt,  de  soha  egyszer  ki  nem jöttek  a  jegyzőség  dolgozói 
félfogadást tartani. Legtöbbször autóval mentek le, gyalog szinte senki. Annyi a különbség, 
hogy Kővágóörs hét kilométerre van, viszont a helyszínen van félfogadás, ami, hangsúlyozná, 
hogy soha nem volt.

Simonné Vitányi Mónika
Kérdés még ezzel a napirenddel kapcsolatban? Hozzászólás? 

Fábián Gusztáv
Javasolta, hogy szavazzanak a feloszlatásról. 

Simonné Vitányi Mónika
Név szerinti  szavazásra  teszi  fel,  hogy a  képviselő-testület  egyetért-e  a  képviselő-testület 
feloszlásával? 

Fábián Gusztáv
Nem.

Mátraházi Zsuzsanna
Igen.
 
Raffay Béla
Nem.



Simonné Vitányi Mónika
Nem. 

Dr. Verbovszki Valéria
Ez alapján megállapíthatják, hogy a képviselő-testület 1 igen szavazattal, 3 nem szavazattal, 
tartózkodás nélkül úgy döntött, hogy nem oszlatja fel magát. 

Deákné Sabján Éva
Hogy képzeli el az, aki felszólítja a Mátraházi Zsuzsát, hogy mondjon le? Tegyék fel, lemond. 
Ki lép a helyébe?

Raffay Béla
Senki, mivel három fővel is működhet a testület.

Sabján Éva
Szóval ez a céljuk?! Ezért mondta, hogy mindenki mondjon le, mert kilóg a lóláb. Különben 
eszébe nem jutott volna, ha ez a bölcs javaslat nem hangzik el, mert ez ma nem volt téma, és 
eszébe sem jutott volna, de erre nem lehetett másként reagálni, mert olyan arcátlan dolog. Aki 
gondolkodik, és véleménye van, és meg meri mondani, nem mondhat mást. Nem volt olyan 
testületi  ülés,  amin  ne  hangzott  volna el  az,  hogy mondjon le  a  Zsuzsa,  főleg  a  Sanyika 
szájából. Lehet így dolgozni? Ez egy normális testület? 

Raffay Béla
Neki is lehet véleménye, és ő is elmondhatja. Lehet véleménye a felszólaló véleményéről, 
ahogy pl. a felszólalónak van véleménye Simon Mihály véleményéről. Nem fogja hangosan 
kimondani, mert nem akarja leégetni. 

Deákné Sabján Éva
Mármint, hogy őt lejáratni?

Simonné Vitányi Mónika
Szeretné, ha befejeznék ezt.

Petrovics László 
Azt szeretné mondani, hogy nem olyan könnyű ez a „mondjon le”, dolog, mivel mind a négy 
képviselőt a falu lakossága választotta meg. Nem úgy van, hogy két-három ember azt mondja, 
hogy mondjon le az, akit egy falu választott meg. Ezt át kell gondolni. 

Simonné Vitányi Mónika
Köszöni a hozzászólásokat.

2. Falugondnok kinevezése
    Előadó: Simonné Vitányi Mónika

Simonné Vitányi Mónika
Szeretné megkérni a jelen lévőket, ha nem fajulna személyeskedésbe az ügy, mert bárkit is 
választanak  falugondnoknak,  együtt  kell  vele  dolgozni.  Mindenkit  kér,  hogy  kérdéseket 
tegyen fel,  és ne személyeskedjen,  ne bántson meg mást.  A pályázati  kiírásra 20 pályázat  
érkezett be, ebből 12 nem felelt meg a pályázati kiírásnak. 8 pályázat volt érvényes, ebből 2 
helyi volt, így az előnyöknek is megfelelt. 



Kuti Mária
Ez az állás közalkalmazotti állás. Tudomása szerint az önkormányzat a munkáltató. Az előző 
testületi  ülésen itt  volt,  ahol a jegyző asszony felolvasta,  hogy milyen eredmény született, 
akkor még csak egy olyan pályázó volt, ami az előnyöknek is megfelelt, ez az alpolgármester 
úré volt. Ez volt 2008. november 24-én. Két nap múlva megjelent a faliújságon egy hirdetés, 
ami szerint a testület november 26-án összeült, hozott egy határozatot, és ebben már Kovács 
István is szerepelt,  mint aki minden pályázati feltételnek megfelelt.  Az első kérdése az, és 
szeretné, ha az amit mond szó szerint a jegyzőkönyvben lenne, hogy hogyan fordulhatott elő, 
hogy  a  négy  tagú  testület,  igaz,  hogy  húsz  pályázat  érkezett  be,  az  elég  sok  egyenként 
végigvizsgálni,  de mivel szűkült  a kör a három pályázatra,  azt  már nem volt olyan nehéz 
átnézni,  hogy hiányosak-e  a  pályázatok.  Ugyanis  egyetlen  mondat  volt,  amire  emlékszik, 
hogy a másik két pályázat hiányos volt. Akkor nem jutott eszébe, most utólag kérdezi meg, 
hogy hiánypótlás nem lett volna lehetséges? Nagyon humánus megoldásnak tartotta volna, 
hogy a hiánypótlást a falubelieknek lehetővé teszik. Most itt tartanak pillanatnyilag, hogy volt 
egy  döntés valamikor, azt megváltoztatták, és november 26-án született egy másik határozat, 
és összehívták őket falugyűlésre. A meghívóra rá volt-e írva, hogy szavazás lesz most? Nem 
tudja, hogy miért. Ha szavazás lesz, akkor maximálisan nem ért egyet vele, hogy egy ilyen 
állásról  szavazást  rendel  el  a  testület.  Ez  az  állás  az  önkormányzat  kompetenciája,  a 
testületnek  kell  erről  dönteni,  nem a lakosságnak,  a  felelősséget  ne szórják  rá  az itt  lévő 
emberekre, mert ők választanak valamilyen szempont szerint. Arról nem is beszél, hogy ez 
olyan  vitákat  gerjeszthet,  amire  nincs  szüksége  a  falunak.  Ha  a  testület  kompetenciájába 
tartozik ez, igenis a testület döntsön erről, és azt tudomásul veszik. 

Simonné Vitányi Mónika
A pályázatokkal kapcsolatban a következőket tudja elmondani: valóban úgy volt, hogy három 
pályázat érkezett helyi lakostól, és valóban úgy volt, hogy először valamennyi feltételnek egy 
pályázat  felelt  meg. A másik pályázatnál kiderült,  hogy a pályázó a bemutatkozó levelébe 
beleírta azokat a feltételeket, amiket külön papíron kerestek, tehát ő is szintén megfelelt. Ezt 
este tudta meg, ezért telefonálta körbe a testületet, hogy tájékoztassa őket róla. A körjegyző 
asszony megnézte másnap a pályázatokat, és valóban úgy találta, hogy két érvényes pályázat 
van.  Ezért  kellett  egy rendkívüli  ülést  összehívni,  ugyanis  abban a határozatban csak egy 
szerepelt.  A  testület  direkt  azt  akarta,  hogy  ne  ők  mondják  meg,  hogy  ki  legyen  a 
falugondnok,  hanem szeretnék kikérni  a  lakosság véleményét,  hiszen leginkább ők fogják 
használni,  ők  veszik  igénybe  ezt  a  szolgáltatást.  Úgy  gondolja,  hogy  mivel  az  indulatok 
nagyon keringenek, jobb lett volna, ha egy külső embert választanak, mivel azonban a helyi 
lakosok  jobban  ismerik  a  lakosságot,  jobban  tudnak  segíteni.  Előre  szól,  hogy  ez  nem 
szavazás, hanem véleménynyilvánítás. Nekik szükségük van arra, hogy tudják, hogy a falu 
mit szeretne. A testületnek nem kötelessége ezt elfogadni, de úgy gondolja, hogy figyelembe 
kell  venni.  Hangsúlyozza,  hogy  nem  szavazás  lesz,  hanem  véleménynyilvánítás,  és 
természetesen titkos. 

Mátraházi Zsuzsanna
A polgármester  asszonynak  elküldött  egy közigazgatási  honlapról,  amely  pályáztatásokkal 
foglalkozik,  egy szabályzatot.  Ezen  a  honlapon  szerepel  az,  hogy melyek  a  tipikus  hibái 
azoknak  a  pályázatoknak,  amit  beküldenek  az  emberek.  Tipikus  hibák  között  van,  hogy 
bizonyos bekért dokumentumok másolatát  nem mellékelik.  Ezen a közigazgatási  honlapon 
rajta  van  az,  hogy  ez  nem  olyan  nagy  gond,  mert  lehet  hiánypótlást  kérni.  Ha  egy 
közigazgatási  honlapon  elhangzik,  hogy  lehet  hiánypótlást  kérni,  akkor  miért  kell  nekik 
szigorúbbnak lenni? 



Dr. Verbovszki Valéria
Amit a képviselő-asszony elküldött, annak az a címe, hogy a pályázatírók gyakori hibái. Ez 
nem egy közigazgatási honlapon volt, hanem a Nemzeti Fejlesztési Ügynökség honlapján, és 
ez  projekttel  kapcsolatos.  Nem  személyekről  van  tehát  szó,  nem  közalkalmazott, 
köztisztviselő  kinevezéséről,  hanem  azokról  a  pályázatokról,  amiket  például  az 
önkormányzatok benyújtanak. Ha tüzetesen elolvasta,  akkor láthatta,  hogy adatlapokat kell 
kitölteni  stb.  A testület  pl.  beadott  egy pályázatot  a  csatornára.  Ha a  pályázatból  valami 
hiányzik,  akkor  kitűznek  egy  hiánypótlási  időszakot,  amíg  a  hiányokat  pótolhatja.  Egy 
kinevezésnél nincs hiánypótlás, hiszen a pályázati kiírásban szerepel, hogy mit kell beküldeni, 
mit  kell  mellékelni.  Természetesen  másnap  az  összes  pályázatot  tüzetesen  átnézték.  Az 
teljesen diszkriminatív lett volna, hogy az a 8 érvénytelennek nyilvánított pályázat, amihez 
nem csatoltak valamit, ami  a kiírásban szerepelt. Úgy gondolja, hogy ha valaki komolyan 
gondol egy pályázatot, pláne egy álláspályázatot, akkor tüzetesen átnézi a pályázati kiírást, 
ami  szükséges,  hiszen  akkor  érvénytelennek nyilváníthatják  a  pályázatát.  A testület  olyan 
pályázatokat  is  elfogadott,  ahol  az  erkölcsi  bizonyítvány  másolatban  érkezett,  hiszen 
lehetséges,  hogy  valaki  több  helyre  nyújtott  be  pályázatot.  Másnap  az  összes  pályázatot 
tüzetesen átnézték, rá is írták a borítékra, hogy kinél, mi hiányzott. Hiánypótlásra addig volt 
lehetőség,  amíg  a  pályázat  benyújtásának  határideje  le  nem telt,  de  véleménye  szerint  a 
testület még azt is elfogadta volna, hogy a pályázat bontásának napjáig beérkezik a hiányzó 
dokumentum. Igaz, ez is diszkriminatív lett volna azzal, aki vidéki, és nem tudja behozni. 
Egységes  elvek alapján  kell  a  pályázatokat  elbírálni.  Volt  egy kis  probléma,  igen.  Külön 
dokumentumot  vártak  a  nyilatkozatokról,  aki  a  bemutatkozó  levelébe  foglalta  ezt  a 
nyilatkozatot,  és  a  testület  nem vette  észre.  A  következő  napon  azonban  a  polgármester 
asszony  összehívott  egy  testületi  ülést,  és  az  első  pontban  hatályon  kívül  helyezte  azt  a 
határozatot, amit előző nap meghozott, és amiben csak Fábián Gusztáv szerepelt, a második 
pontot  pedig  ezek  szerint  korrigálta.  Összegezve,  itt  nincs  hiánypótlási  lehetőség.  A 
szavazással  kapcsolatban  annyit  szeretne  elmondani,  hogy  a  falugondnoki  állásra 
közalkalmazottat nevez ki a testület, nincs előírva, hogy falugyűlést kell összehívni. A testület 
így döntött, hiszen a falugondnok napi kapcsolatban lesz a falu lakosságával, ismernie kell, el 
kell fogadnia azt, akit beenged a lakásába. A polgármester asszony kérdése volt, hogy hogyan 
lehetne az, hogy véleményt nyilvánítson a falugyűlés, azok, akik eljöttek, és megtisztelték a 
testületet  azzal,  hogy  megjelentek.  Azt  javasolta,  hogy  egy  véleménynyilvánító  szavazás 
legyen, de mégis tartsák be azokat a szabályokat, amik tisztességes eljárást eredményeznek. 
Készítettek  szavazólapokat,  amiken  a  két  név  szerepel.  A  képviselő-testület  nem  köteles 
figyelembe venni a falu véleményét, de úgy gondolta, hogy mégis a demokrácia érdekében 
szeretné megszondáztatni az itt lakókat, akik igénybe veszik a szolgáltatást. 

Deákné Sabján Éva 
Ugye ezt, hogy a falu mondja el a véleményét úgy értik, hogy akik életvitelszerűen él itt, és 
akit  igazán  érint  ennek  a  személynek  a  kinevezése,  mert  ők  érintkeznek  vele,  és  igen, 
előfordulhat az, hogy pl. az egyedül élők olyan helyzetbe kerülnek, hogy még lakáskulcsot is 
kell adni, hogy vigye fel azt, amire az embernek szüksége van. Reméli, hogy így értik, nem 
úgy, hogy a nyaralók, akik nem élnek itt, és a barátaik nyilvánítsanak véleményt. 

Simonné Vitányi Mónika
Az életvitelszerűen itt élők, és az ingatlantulajdonosok. 



Raffay Béla
Mindenki idejön a cédulájáért, ismerik egymást.

Simonné Vitányi Mónika
A szavazás most zajlik le, azok szavazhatnak, akik most a teremben vannak. Felkéri a két 
jelöltet, hogy röviden mondják el, mit gondolnak erről az állásról. Kérdéseket is lehet feltenni, 
aztán megtörténik a véleménynyilvánítás. Először Kovács Istvánt kéri fel. 

Kovács István
Köszönti a megjelenteket. Mint ismeretes, a képviselő-testület pályázaton kisbuszt nyert, ami 
jelentősen elősegíti az itt élők életét. Emellé sikeresen ki tudott írni egy pályázatot, amellyel 
falugondnokot tud foglalkoztatni. Kovács Istvánnak hívják, 1963. január 22-én született. Az 
általános iskola után a keszthelyi Mezőgazdasági Szakközépiskolába került, ott érettségizett 
1981-ben. Az érettségi után Kővágóörsön a Béke Major Mgtsz-ben kapott munkát. Itt először 
a  növénytermesztési  és  gépesítési  főágazatnál  volt  termelésirányító.  1984.  augusztusában 
Várpalotára vonult be katonai szolgálatra. 1986-ban szerelt le, és újra a Béke Major Mgtsz-nél 
kezdett  dolgozni.  Visszakerülése  után  munkahelye  beiskolázta,  és  üzemi  földnyilvántartói 
képesítést  szerzett.  E  képesítés  megszerzése  után,  földnyilvántartói  feladatokat  látott  el  a 
téeszben. 2007. január 12-ig, a szövetkezet megszűnéséig végezte ezt a tevékenységet. 2007. 
augusztusában a Nemzeti Parkhoz került, ahol, mint területgondozó munkakörben dolgozott. 
2008. október 30-ig. Jelenleg regisztrált munkakereső. 1980-ban szerzett jogosítványt. 28 éve 
balesetmentesen  vezet.  2007.  évben  könnyűgépkezelő  vizsgát  szerzett,  ami  feljogosítja 
targonca, önjáró fűnyírók, egyéb fűnyírók, bozótvágók kezelésére. 2008-ban a székesfehérvári 
regionális képzőközpont szervezésében értékesítő és ingatlanközvetítő képesítést szerzett. A 
falugondnoki  állással  kapcsolatban  azt  tudja  elmondani,  hogy  a  megválasztott 
falugondnoknak  fő  feladata,  hogy  elősegítse  az  itt  élő  emberek  sorsát.  A  rászorultakat 
orvoshoz tudja szállítani, szükség esetén bevásároljon, akár heti, akár napi szinten. Az arra 
igényt tartókat  elvigye bevásárolni. A közterületekre figyel, felügyeli. Odafigyel az öregekre, 
idősekre,  akár  napi  szinten  látogatja  őket.  Ezeket  a  feladatokat  kell  elvégezni  véleménye 
szerint egy falugondnoknak. Azt kéri a lakosságtól, a képviselő-testülettől, hogy a szavazásra 
bizalommal szavazzanak rá. 

Simonné Vitányi Mónika
Köszöni a hozzászólást.

Fábián Gusztáv
52 éves, 2001 óta él Salföldön. 2002 óta képviselő. Építész-technikus a szakmája, de ebben a 
szakmában  tartósan  munkanélküli,  most  is  állás  nélkül  van.  A  koncepciója  röviden  a 
következő: sok emberrel beszélgetett, akik annak adtak hangot, hogy erre az állásra igazából 
nincs is szükség, sőt még azt is mondták, hogy nincs is szükség az autóra sem. Mint pályázó,  
meg kellett  győznie őket,  hogy habár ez az állás adott,  és megszavazta  az önkormányzat,  
akkor ezt fel kell használni a falu érdekében, tartalommal kell megtölteni, testre kell szabni, és 
meg  kell  próbálni  a  8  órát  kidolgozni  a  falugondnoknak.  Első  lépésként  megnézte  az 
interneten, hogy mi a falugondnoki munka. Rengeteg javaslat volt. Úgy látta azonban, hogy 
mindenhol  ugyanaz  van.  A falugondnok egy közvetett  személyes  munkát  végez.  Ebben a 
faluban nagyon kevesen vannak, és csinált egy kis számítást. 6 idősebb hölgy él egyedül, két 
idősebb  úr,  kb.  öt  nyugdíjas  házaspár.  Nagyon  kevés  ez  a  lélekszám  ahhoz,  hogy  egy 
falugondnok  a  8  órát  csak  erre  a  személyes  kapcsolatra  kitöltse.  Bevásárlás, 
gyógyszerkiváltás, állandó kapcsolat a testülettel, a közhasznúval, az ingatlantulajdonosokkal. 
Egy  falugondnoknak  mindig  nyitottnak  kell  lennie.  A  problémákat  fel  kell  fedeznie. 



Folyamatosan  informálódnia  kell.  A  közvetlen  személyes  kapcsolat  rövid  időt  vesz  el  a 
falugondnok 8 órájából, ezért, mint pályázó úgy próbálta kitölteni ezt a napi nyolc órát, hogy 
a  falu  érdekében  közvetetten  mit  tud  csinálni  egy  falugondnok.  Az  eredeti  munkaköri 
leírásukban benne volt,  hogy színházlátogatásokat kell szervezni. Ezt külön is kifejtené. A 
falugondnok az önkormányzattal együtt szervezné a falunapot, Káli-napot, színházlátogatást. 
De szervezhet közös kirándulást,  főzőversenyt  és a faluautóval tulajdonképpen kapcsolatot 
létesíthetnek más községekkel. Elmehetnek más települések falunapjaira. A falugondnok ezt 
csinálhatja akár hétvégén is. Amit még pluszként mondana, hogy a faluban jelenleg valóban 
nincs élet. Nincs élelmiszer, nincs vendéglátóhely – csak nyáron -, azt tudja javasolni, hogy 
szívesen szervezne egy faluklubot. A faluklub helyét a jelenlegi falupincében tudja elképzelni, 
ami ebben az évben került vissza a falu tulajdonába. Az önkormányzat egyébkén pályázik 
erre, és ezt kiépíthetnék, megcsinálhatnák. Személy szerint ő szívesen vállalkozna arra, hogy 
a  pince  helyiséget  megcsinálja.  Ez  több  funkcióra  alkalmas  lenne.  Faluklubnak,  a  falu 
művészeinek  tárgyait  árulhatnák.  Nagyon  jó  helyen  van.  A  falugondnok  csináljon 
környezetvédelmi  munkát.  Érti  ezalatt,  hogy  figyelje  Salföld  külterületét,  a  szemetet.  A 
falugondnok szervezhet piacot is. Ugyanúgy funkciója lesz a falugondnoki gépjármű ápolása. 
Természetesen  bérfuvarozást  is  csinál  a  falugondnok,  ami  egyben  bevételi  forrása  is  az 
önkormányzatnak. A falugondnok mindent csináljon, aminek nincs gazdája, illetve aminek 
már  nincs  gazdája.  Folyamatosan  nyitott  legyen  a  problémákra,  az  emberi  kapcsolatokat 
folyamatosan  ápolja.  Annyit  szeretne  végül  mondani,  hogy szolgálni  szeretné  a  falut,  ha 
megválasztják, továbbá javasolja magát.

Simonné Vitányi Mónika
Köszöni a bemutatkozást.

Raffay Béla
Éva, jól látta, hogy felvételt készített?

Sabján Éva
Igen, a két programbeszédről felvételt készített.

Raffay Béla
Azt tudja, hogy ehhez engedélyt kellett volna tőlük kérnie. 

Simon Mihály
Elolvasta Fábián Gusztáv alpolgármester úr kampánylevelét,  amiben azt írta, hogy lemond 
alpolgármesteri státuszáról, ha őt választják meg. 

Fábián Gusztáv
Igen,  valóban  lemond  alpolgármesteri  tisztségéről,  mivel  összeegyeztethetetlen  a 
falugondnoki munkával, ugyanis önmagának nem lehet munkaadója. 

Simon Mihály
Szívesebben látja őt, mint alpolgármestert. 

Dr. Verbovszki Valéria
Valóban  összeférhetetlenségi  ok  az  alpolgámesteri  tisztség  és  a  falugondnoki  státusz.  A 
törvény  kimondja  az  összeférhetetlenséget.  Ezt  az  összeférhetetlenséget  az 
összeférhetetlenségi ok felmerülésétől számított 30 napon belül kell megszüntetni, ha tehát 



úgy dönt a testület, hogy Fábián Gusztáv alpolgármester urat kívánja kinevezni, akkor neki 30 
napja van arra, hogy ezt megszüntesse, amit csak lemondással lehet. 

Simonné Vitányi Mónika
Megadja a szót Petrovics Lászlónak.

Petrovics László
Ha Fábián Gusztávot választják meg gondnoknak, akkor automatikusan Raffay Béla lesz az 
alpolgármester. 

Simonné Vitányi Mónika
Nem, az alpolgármester személyéről a testület titkos szavazással dönt. 

Mátraházi Zsuzsanna
Szerinte ebben a gazdasági válság által sújtott világban nagyon nagy lehetőség az, hogy itt 
munkahelyet  teremtenek.  A munkahelyet  nem csak abból  a  szempontból  tartja  fontosnak, 
hogy segíteni fog az itt élőkön, hanem abban is, hogy a népesség megtartó erőt egy picikét  
fokozni tudja. Mivel ha regisztrált munkanélkülinek tudnak állást segíteni, akkor azzal tudnak 
segíteni,  és a népességmegtartó  erő nagyon fontos ebben a pici  faluban.  Simon Mihállyal 
ebben az esetben egyetért.

Fábián Gusztáv
Kovács István és ő nem kívánnak szavazni. 

Simonné Vitányi Mónika
Szünetet rendel el.

Szünet

Simonné Vitányi Mónika 
A véleménynyilvánítás  eredménye  megszületett.  Szeretné  elmondani,  hogy a  testület  már 
előre úgy határozott, hogy elfogadja azt a személyt, aki mellett a falugyűlés leteszi a voksát. 
Kéri a jegyző asszonyt, hogy ismertesse a határozati javaslatot. 

Dr. Verbovszki Valéria
Fábián Gusztávra 13 szavazat érkezett, míg Kovács Istvánra 15 szavazat. Azok alapján, amit 
az előbb a polgármester asszony elmondott, Kovács István nevét fogja olvasni a határozatban. 
Salföld Község Önkormányzata Képviselő-testülete Kovács Istvánt 2009. január 1. napjától 
határozatlan időre kinevezi a falugondnoki feladatok ellátására. A képviselő-testület 3 hónap 
próbaidőt  állapít  meg.  Illetményét  a  közalkalmazottak  jogállásáról  szóló 1992.  évi  XXIII. 
törvény alapján határozza meg. Felelős: polgármester Határidő: 2009. január 1. 

Fábián Gusztáv
Nem kíván szavazni.

Simonné Vitányi Mónika
Szavazásra teszi fel az ismertetett határozati javaslatot. 
Megállapítja, hogy a képviselő-testület 3 igen szavazattal, ellenszavazat és tartózkodás nélkül 
az ismertetett határozati javaslatot elfogadja, és meghozza alábbi határozatát: 
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Salföld Község Önkormányzata Képviselő-testülete Kovács 
Istvánt 2009. január 1. napjától határozatlan időre kinevezi 
a falugondnoki feladatok ellátására. 
A  képviselő-testület  3  hónap  próbaidőt  állapít  meg. 
Illetményét a közalkalmazottak jogállásáról szóló 1992. évi 
XXIII. törvény alapján határozza meg. 

Felelős: polgármester 
Határidő: 2009. január 1. 

4. Interpellációk, bejelentések, képviselői kérdések

Simonné Vitányi Mónika
Hozzászólás a napirenddel kapcsolatban?

Kuti Mária
2008.  december  2-án  a  módosított  Balaton  törvény  életbe  lépett.  Felhívta  a  tapolcai 
építéshatóságot,  és megkérdezte,  hogy mi vonatkozik Salföldre szennyvíz vonatkozásában. 
Ott  azt  a  tájékoztatást  kapta,  hogy ettől  a  naptól  a  Közép-dunántúli  Környezetvédelmi  és 
Vízügyi  Hivatal  is  szakhatóságként  közreműködik  az  építési  engedélyeknél  és  terveknél. 
Olyan  formában  módosult  a  Balaton  törvény,  hogy lehet  építeni  december  2-től,  de nem 
szennyvíz aknát, hanem szennyvízkezelő berendezést kell beépíteni, ami azt jelenti, hogy egy 
többcellás  vagy előre gyártott,  vagy a helyszínen előkészített  szennyvízkezelő berendezést 
kell építeni vagy beépíteni, aminek az utolsó fázisa a tisztított víz. Ez az előírás december 2-
től tehát. Erre engedélyt kell kérni a vízügyi hivatal megadja az engedélyt, és utána kiadnak 
építési  engedélyt.  Ezzel  kapcsolatban  felhívta  a  vízügyi  hivatal  jogászát,  és  megkérdezte, 
hogy mit kell ezalatt érteni a továbbiakban. Azt mondta, hogy az állásfoglalásukat a napokban 
fogják  kialakítani,  küldje  el  a  kérdéseit.  Kérdése  volt,  hogy  ha  elfogadják  ezt  a 
szennyvíztisztító berendezést, ami kb. 3-400 ezer forint házanként. Ennek az üzemeltetését a 
lakó végzi, és a végén locsolóvizet kap, ami nem csak locsolásra alkalmas, hanem fürdésre is 
stb. Ha ők ezt elfogadják, akkor ha 2012-ben a hatályát veszti ez a törvény, utána akkor mi 
történik  2013.  január  1-től.  Pillanatnyilag  nincs  kötelezve  Salföld  arra,  hogy  a 
szennyvízcsatornázással foglalkozzon. Régi vágya sokuknak, hogy a szennyvízet fel tudják 
használni locsolóvíznek. A jogász még azt is elmondta, hogy az uniós tagállamok közösen 
megegyeztek  abban,  hogy  a  földfelszín  alatti  vizeket  ne  locsolásra  használja  Európa. 
Megkérdezné a testületet,  hogy hogyan áll  a csatorna ügy.  Úgy érzi,  hogy le kellene állni 
ezzel a csatorna dologgal, hiszen van négy évük, nincs semmilyen jogi kötelezettség, hogy a 
csatornázást erőltesse, és gondolkodjanak el esetleg más megoldásokban is. 

Simonné Vitányi Mónika
Megköszön a részvételt, és az ülést 16,50-kor bezárja.

Simonné Vitányi Mónika Dr. Verbovszki Valéria
polgármester     körjegyző


